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Ta k k begge deler 

... synes å være vegkontorenes svar på 
den nylig gjern1omiørte høringsrunden 
om ny eta tsavis. Det var informasjons
direktør Steinar GuJJvåg som opplyste 
dette på årets konferanse for informa
sjonsmedarbeidere, som ble avviklet i 
Os ved Bergen 8.- 10. mai. På dette tids
punktet var høringsrunden ennå ikke 
over, så konklusjonen ble trukket med 
alle mulige forbehold . 

Med seg i utredningsarbeidet har Gull
våg hatt en arbeidsgruppe. Forslagene 
fra gruppa går i korthet ut på å erstatte 
dagens lokale bedriftsblader og Vegen 
og Vi med en ny publikasjon som skal 
dekke hele landet og u tgis cirka to 
ganger per måned. Både egne ansatte 
og eksterne forbindelser er målgrup
per. 

Det ser altså u t til at vegsjefene er for
siktig positive til ideen om ei ny, lands
dekkende avis. Derimot vegrer de seg 
mot å gi avkall på de nære ting. Riktig
nok er man klar over at vegkontorene i 
sin nåværende form og med nåvæ
rende virkefelt vil være historie om 
ganske kort tid. Men opp av asken skal 
det altså reise seg en ny fugl Føniks. 
Flere vegsjefer peker på at de nye regi
onene også vil trenge virkemidler for å 
skape kultur og tilhørighet, og at det må 
være opp til de nye regionlederne å be
slutte hvilke virkemidler de skal satse 
på, for eksempel regionale bedriftsbla
der. 

«Gatelangs» er et samarbeid mellom tre 
vegkontor. Vi vet ikke sikkert hvordan 
vår regiontilhøringhet blir fra 2003. 
Hvor lenge «Gatelangs» får leve, vil 
tida vise. Enn så lenge sa tser vi på sam
arbeid «fra blad til blad», for å bruke en 
lett omskrevet stortingsfloskel. 

Marit Håverstad 
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Ekstreme nedbørsmengder, 
flom og ras er blant 
utfordringene NCC har møtt 
siden de i oktober i ry·or fikk 
funksjonskontrakt på drift og 
vedlikehold i Lågendalen. 
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Lågen-kontrakten omfatter 
:lrift og vedlikehold av 115 km 
riksveger, 150 km fylkesveger 
::ig 8 km gang- og sykkelveger 
i området Skollenborg (Bus
kerud), Skien og Larvik. 
Kontrakten er et samarbeids
prosjekt mellom tre vegkontor 
::ig administreres av trafikkav
jeli.ngen i Vestfold med en 
pris på 45 mill.ioner kroner og 
fire års varighet. 

-Kontrakten innebærer fullt 
funksjonsansvar for vinter
jrift, brøyting, strøing, salting 
::ig høvling pluss drenering, 
; røfting, stikk.renne1~ feiing, 
; rusvedlikehold og lapping 
3V faste dekker, sier daglig le
jer for prosjektet i NCC, 
Trond H elge Strandskogen. 

Fornøyd med NCC 
3enioringeniør Finn Ca.rlsen 
ved trafikkavdelingen i Vest
fold, med an svar for oppfø!-

ging av kontrak ten, synes 
NCC i hovedsakhar gjennom
ført arbeidet tilfredstillende. 
- Vi fikk en del klager på brøy
ting i vinter, men slik er det all
tid både for private og offent
lige. I starten er det heller ikke 
uvanlig med ilmkjøringspro
blemer. NCC hadde i tillegg 
en uvanlig tøff star t med både 
flom og ras i fjor høst. Under 
høstflommen valgte vi derfor 
å gjøre to større «type 2»-jobber 
i egen.regi. Årsaken var kom
pliserte forhold der egenpro
duksjon hadde best kompe
tanse, forteller Film Carlsen. 
På sikt vil imidlertid NCC 
også være i stand til å takle 
slike jobber, mener h an. 

Komplekse vurderinger 
En fersk rapport om produk
sjonsavdelingens konkurran
seevne, med sammenligning 
av resultatene av ulike avta
ler og kontrakter p å drift og 
vedlikehold, konkluderer med 
at private entreprenører i snitt 
ligger 15-20 % lavere i pris 
enn egenproduksjon. Den be
krefter også egenproduksjons 
egne tall, som tyder p å et for
bedringspotensial på 15-20 %. 
Tall fra Lågendalen viser at 

Senioringeniør Finn Carlsen ved 
trafikkavdelingen i Vestfold, med 
ansvar for oppfølging av kontrakten 
(Foto: Jorun Sætre). 

NCC også ligger noe lavere 
eru1 egenproduksjon . - Men 
slike vmderinger er veld ig 
kompliserte og mangesidige. 
De enkelte avtalene og kon
traktene har forskjellige ilm
holdsbeskrivelser, vegholders 
egne kostnader til styring og 
administrasjon spiller ilm, samt 
vurdering av kvalitet på ut
ført arbeid. 

I dag h ar Sta tens vegvesen 
fem funksjonskontrakter og 
70 funksjonsavtaler på lands
basis. Det tilsier at private har 
gunstige forh old. I tillegg 
kommer ulike ranunebeting
elser for privat og offentlig 
d.rift, forteller Carlsen. H an 
har likevel stor tro p å a t egen
produksjon vil være vel så 
konkmransedyktig som pri
vate under ellers like ramme
vilkår. Slik regelverket er i dag, 
skal slike jobber tildeles pro
duksjon p å forhånd, uten lov 
til å legge ilm anbud i direkte 
konkurranse. 

Daglig leder for prosjektet i NCC, 
Trond Helge Strandskogen. 

Funksjonsavtaler - og 
kontrakter 
Det var etter omorganise
ringen i 1995 at Statens veg
vesen begynte å ilmgå funk
sjonsavtaler og senere funk
sjonskontrakter, som et verk
tøy for å dokumentere kon
ku.rranseevne iru1en drift og 
vedlikeh old. En funksjonsav
tale / -kontrakt beskriver et 
oppdrag med spesifikke krav 
til vegstandard og ftmksjoner 
på e t defil1ert vegn ett. An
svaret for å planlegge og 
gjeru1omføre tiltakene og 
dokumen tere resultater over
føres i hovedsak til den utfø
rende part. Funksjonsavtaler 
er avtaler som gjelder mellom 
trafikkavdelingen og produk
sjonsa vd.elingen intemt i Veg
vesenet, mens ftmksjonskon
trakter benyttes p å oppdrag 
til private entreprenører. 
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Framtida starter i dag 

Fylkesordførerens tale på siste Fylkesting 
handlet om regionale oppgaver og utfor
dringer framover. Han belyste gjennom en 
rekke tema og eksempler at morgendagens 
oppgaver trenger løsninger som ikke kan lø
ses i.Imenfor dagens fylkesgrenser - han 
nevnte miljø, arealbruk, næringsutvikling, ut
danning, helse og ikke minst samferdsel. Talen 
utløste en interessant debatt i Fylkestinget 
som bekreftet at dette er et aktuelt tema. 

Regjeringen la i slutten av mars fram stor
tingsmeldingen om oppgavefordeling mel
lom stat, fylkeskommuner og kommuner. 
I denne meldingen er det også belyst hvordan 
m ange oppgaver trenger region ale løsni11ger, 
m en meldingen i1meholder ikke konkrete for
slag om fylkessammenslåinger. Jeg skal ikke 
spekulere i grunnen til dette, men konstaterer 
at ideen kanskje ikke er moden nok rundt om 
i vårt langstrakte land, selv om vi har en po
sitiv fylkesordfører i Buskerud. 

Det meldingen sier noe om er at Statens 
vegvesen skal fortsette som en statligetat med 
nasjonal styriI1g på overordnet nivå, at etaten 
skal regionaliseres med fem til åtte regioner 
og at produksjonsvirksomheten skal konkur
ranseutsettes i større grad em1 i dag. Jeg vel
ger å tolke dette dit hen at Statens vegvesen 
er moden n ok til å møte dem1e utfordringen 
og at vi i hvert fall skal bidra til å m øte mor
gendagens oppgaver på et riktig nivå . En slik 
tillitserklæring er fin å ha i bmm når vi nå skal 
starte denne omstillingen. Ett usikkerhets
moment må vi fortsa tt leve med - vi vet ikke 
hva det nye Stortinget vil gå for når d e skal 
behandle forslag til ny organiseriI1g til høsten. 
Jeg tror at dersom vi gjør en god jobb i forbe
redelsene, og viser at vi h ar fors tått fremtidens 
utfordringer, får vi også gje1momslag for å or
ganiseres oss hensiktsmessig. 

Denne omstillingen vi nå skal gjennom stil
ler imidlertid store krav til oss alle, men den gir 
oss også muligheter. Nye enheter skal oppret
tes, noen av de eksisterende enhetene skal av
vikles og noen skal gjenoppstå med både nye 
og gamle oppgaver. Spørsmålet om flytting el
ler pendling vil bli en realitet. Noen vil oppleve 
at d eres arbeidsfelt og oppgaver blir borte, en
ten på grunn av teknologi eller omorganisering 
og effektivisering. Omstillingsavtalen skal 
sikre nye muligheter, enten i form av støtte til 
videreutdannelse eller omskolering, økono
misk sluttvederlag eller andre former for kom
pensasjon. Per i dag kje1mer vi ikke det ende
lige iluiholdet i avtalen, men jeg håper vi har 
råd til å vise raushet overfor de som ikke firn1er 
sin plass i den nye organisasjonen, og at vi kan 
hjelpe til med å firn1e annet meningsfylt arbeid. 

Det som er sikkert er at Statens vegvesen 
trenger mange flinke medarbeidere også i 
framtida. Vi tilhører en vekstnæring, etter
spørselen etter våre tjenester og produkter øker 
fra år til år. Derfor trenger vi gode, kompetente 
og motiverte medarbeidere framover på alle 
fagområder. Mulighetene er der for den som 
vil og tør. Utfordringen må tas nå. 

Vi har ikke god tid på oss. 2003 kommer 
raskere eim vi tro1~ derfor må alle som har tan
ker, i.Imspill og ideer på hvordan vi skal greie 
dette komme fram med dem, enten skriftig el
ler mirntlig. Vi må være åpne for å bruke alle 
tilgjengelige kanaler. Vi er helt avhengig av 
medvirkning fra mange for å lykkes - grip 
sjansen! Framtida starter i dag. 

God sommer! 

Eva Solvi 
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for ny veg og 
bane 

En ny og effektiv «kommunikasjonskorridor» for veg og 
jernbane mellom Porsgrunn og Larvik ble presentert på et in
formasjonsmøte i Larvik i april. En gladnyhet, som blir et spen
nende framskritt for Grenlandsregionen og en etterlengtet for
løsning for langvarige planer 

TEKST OG FOTO: KNvT VEDELD H OVDE 

Ole Kontorp fra Jernbanever
ket og Øyvind Firmann fra 
Statens vegvesen Vestfold 
presenterte planene, proses
sen og våre medarbeidere, 
som grunneierne kan for
h olde seg til. Til å være et 
slags «release-party», var nok 
stemningen noe avventende 
og forsiktig blant de fram
møtte. Ikke så rart, da over 
halvparten av dem var grunn
eiere innenfor hw1dremeters
beltet til den nye traseen, og 
informasjonen kan dreie seg 
om et være eller ikke være i 
omTådet for enkelte av dem. 
Prosjektene som ble presen
tert har en lang historie på 
planstadiet. 

For Statens vegvesen Vest
folds vedkommende har det 
vært nødvendig å avvente 
NSB og Jernbaneverkets be
vegelser, fordi en samord-
11ing av trasevalget i området 
ved Vassbotten vil være det 
mest hensiktsmessige. Da 
Jernbaneverket n å kom på ba
nen med den lenge omtalte 

derfor ballen raskt med hen
hold til planlegging også på 
vegsiden. Den vedtatte regu
leringsplanen for ny E18 fra 
1993, skal nå tilpasses jernba
neverkets plan og legges fram 
for Larvik kommw1e somme
ren 2002. Forhåpentligvis kan 
den vedtas i kommw1.en i fe
bruar 2003. 

Tallenes tale 
Den nye høyhastighets jern
banen vil redusere reisetiden 
mellom Larvik og Porsgrunn 
fra 34 til 11 minutter. Strek-
11ingen blir på 23 km, med 7 

an sposten 20. april 2001. 

tunneler på til sammen 16 km. 
Kostnaden er vel 2 milliarder 
kroner, og skal bevilges over 
statsbudsjettet. Den nye E18-
strekningen er 7,3 km, og har 
en antatt kosh1ad på 750 milli
oner kroner. Finansieringen 
må baseres hovedsaklig på 
bompenger. 

Telemark har for lengst en 
ny E18 fram til Vestfold
grensa, og en ny firefelts E18 
til Sky i Larvik vil bli en ver
difull oppgradering for gren
lenderne. Heller ikke direkte 
uinteressant er det for NHO, 
Sandefjord Lufthavn Torp, el
ler for den saks skyld hytte
folket fra Bærum eller Oslo 3, 
som mange tror er de viktig
ste vegfarerne. På ulykkes
statistikken har Vassbotten
svingene innerst i Hallevan
net vært en gjenganger, så 
også på dette området vil for
hold endres radikalt. Både 

«Eidangertw1nelen», rullet Rundt 80 personer var møtt fram til det to t imer lange informasjonsmøtet. 
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veg og jernbane blir nå plan
lagt som 350 meter bro over 
denne fjordarmen. 

Cirka halvparten av den 
nye vegstrekt1ingen må kons
kvensutredes, og dette arbei
det vil foregå parallelt med 
reguleringsplan-prosessen. 

Nytt informasjonsmøte 
holdes allerede i jwu, når for
slaget til konsekvensutred-
11ingsprogram legges ut til of
fentlig ettersyn. Flere proses
ser er altså avhengige av rela
tivt problemfrie løp, for at en 
stram framdriftsplan skal 
følge skjema. 
Så får tiden vise hvilke priori
teringer som gjøres, når an
leggsmaskinene skal i gang ... 
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sikkerhet 

- Motorsykkel handler først og 
fremst om livsglede, sier trafikkpeda
gog og hovedforfatter av boken «Fu ll 
kontroll», Leif Klyve. 

- Kjøreglede med full kontroll 
T EKST OG FOTO: JORUNN SÆTRE 

«Motorsykkel handler først 
og fremst om livsglede. Om å 
være på veg, møte venner, nyte 
samspillet med sykkelen på 
svingete veger og kjenne kraften 
og suget" . 

Dette kan vi lese mer om i 
boken «Full kontroll», der 
trafikkpedagog Leif Klyve fra 
Vestfold h ar vært hovedfor
fatter. 

Det er cirka 90 000 motor
syklister i Norge og på de1me 
tiden av året myldrer de ut på 
vegene, klare til å nyte en n y 
sesong. Over 99 % av dem 
korruner lykkelige hjem, men 
ikke alle! 

Motorsykkelkjøring er krev
ende, en liten førerfeil kan for
årsake store skader. Mange 
av ulykkene kunne vært wu1-
gått hvis føreren h adde lært å 
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handle i samsvar med motor
sykkelens kjøreegenskaper. 

En måned som forfatter 
Leif Klyve har vært utlånt en 
måned til NorskMotorcykkel 
Union (NMCU). Han har 
vært hovedforfatter og an
svarlig for oppbygging av 
stoffet i boken. Ifølge Leif 
Klyve finnes det mye kunn
skap om det trafikale hos 
motorsyklister, men det skor
ter på det kjøretekniske. 

Boken er beregnet på 
etablerte motorsyklister, det 
er ingen bok for nybegyn
nere. MC-folket gjør mye for 
sin egen sikkerhet, men de 
har manglet et fundament av 
presis kjøreteknikk. Trafikk
lærerne h ar også savnet et læ
rerverk på 01ru·ådet. Alle sen
sorer og h·afikklærere i fylket 
har fått heftet. 

Konkret og verdifullt 
- Jeg føler at vi med dette ar
beidet har fått til noe konkret 
og veldig verdifullt tiltak 
etter «Vestfold-rapporten », 
som analyserte mc-ulykkene 
1998-99, sier Leif Klyve. Den 
konkluderte med mangel på 
førerkompetanse, noe som er 
en viktig faktor bak ulykkene 
og anbefalte styrking av 
mc-opplæringen. Dette er nå 
kommet med Nasjonal tran
sportplan. 

- Jeg har lært veldig mye 
av dette arbeidet, sier Klyve. 
Boka beskriver øvelse på veg 
og i kjøregård for å trene lim 
bevisst kjøreteknikk. Boka 
har ingen verdi hvis ikke mo
torsyklisten selv øver og gjør 
seg selv kompetent. Økt 
kompetanse er ikke ensbety
dende med større fart, men 
derimot med sikrere kjøring i 
alle situasjoner. 

Vegdirektoratet gratulerer 
med boka og gir siI1 aner
kjern1else til NMCU for et me
get godt gje1momført arbei
det. De skriver følgende i sitt 
brev til NMCU: «Denne type 
litteratur har vært et savn i 
Norge. De er sikre på at bo
ken vil være et verdifullt bi
drag til å høyne kompetanse
nivået til dagens og fremti
dens motorsyklister. Dette 
ser vi som et viktig bidrag i 
trafikksikkerhetsarbeidet ge
nerelt og i forhold til fører
opplæringen spesielt.» 

MC-miljøet interessert 
Alle NMCUs medlemmer 
har fått boken tilsendt. Senior 
MC har kjøpt 5 000 til sine 
medlemmer og Harley Da
vidson-importøren har kjøpt 
2 000. 
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Rassikring for 
41 millioner kroner 

Over 30 rasutsatte strekninger og punkter langs riksveger i 
Buskerud, Vestfold og Telemark skal sikres for 41 millioner 
kroner de neste ti årene ifølge handlingsprogrammene. 

T EKST OG FOTO: KJELL WOLD 

I vår region er Telemark det 
store rasfylket. Hele 30 milli
oner kroner skal brukes der 
det neste tiåret, m ens Buske
rud og Vestfold nøyer seg 
med «beskjedne» seks og fem 
millioner kroner. Her er noen 
av strekningene og punktene 
som skal utbedres: 

Telemark: Rv 36 Sanner
holt, Rv 37 Tinnsjøvegen og 
Maristien, Rv 355 Fyresdal, 
Rv 362 Rauland-Arabygdi. 

Vestfold: Rv 315 Holme
strand-Botneveien og Botne
veien-Bilet, Rv 310 Skåne 
pukkverk og Kotterudhel
linga, Rv 306 Verplia, Rv 40 
Rienlia 

Buskerud: Rv 7 i Halling
dal (Lindeli-Stordalen, Stavn, 
Liodden bru), E 16 i Hole og 
Ringerike (Nes, Sundvollen, 
Bergsw1d, Engerodden), 
Rv 285 Sylling-Skaret (Tove
rud og Nordlandsdalen, 
Rv 287 i Sigdal/Modum (Blå
farveværket og Sole) 

- Strekningen på Rv 285 
mellom Sylling og Skaret har 
vært et kjent rasområde 
lenge, men det er heldigvis 
lenge mellom de store og far
lige rasene, forteller faggrup
p eleder veg ved Drammen 
trafikkstasjon, Odd Grette. 
Ringeriksvegen mellom Syl-

ling og Hole snor seg oppover 
langs en åsside med mye løst 
og oppsprukket fjell. Det går 
stadig større og mindre stein
ras langs vegen, men h eldig
vis svært sjelden så store at 
alvorlige situasjoner oppstår, 
for teller Grette. I våte perio
der både høst og vår samt i 

teleløsningen og snøsmel
tingen raser det stadig ut 
småstein og større blokker. 

Avdelingsingeniør Dag 
Pedersen i produksjonsav de
lingen forteller at det er hyp
pige inspeksjoner p å Rv 285 i 
de aktuelle områden hver 
høst og vår. Grøftingen langs 
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de aktuelle rasstrekningene 
p å vegen er laget spesielt med 
tanke på å kwme fange opp 
de fleste av d e mindre stein
rasene, men av og til skjer det 
selvsagt a t stein og steinblok
ker raser ned p å eller endog 
over vegen. Til rasutbed
ringer langs Rv 285 i områ-

\ 

Ingeniørgeolog Terje 
Kirkeby studerer en 
rasfarlig skråning langs 
Rv 285 i Lier og Hole. 

Odd Grette (t.h.) og 
Dag Pedersen ved 
Drammen trafikkstasjon 
inspiserer rasfarl ige 
områder på Rv 285 
mellom Sylling og Skaret. 

dene Toverud og Nordlands
dalen er det satt av 500 000 
kroner. Utbedringen e her er 
tenkt u tfør t i perioden 2002-
2005. 

7 

/ 
I 

I 



Oppgradering 

det er'ke bra, 

nå må vi ta 

et or'ntlig skippertak, men da må vi ha 

noen mill ioner til fra pengesekken, 

ellers går det rett i grøfta uten pardong. 

Hvis vi ikke starter jobben nå på flekken, 

har vi bare traktorveger neste sesong» 

1T•kSlfra V1>9vesen-re\/'jen 2000. 
Fo1o:lcns K. Lofthaug) 

men ikke for alle penga • • • 

TEKST OG FOTO: 

MARIT H ÅVERSTAD 

«Telemark har landets dårlig
ste veger». Påstanden høres 
titt og ofte, både fra trans
porh1æringen og fra vegtrafi
kanter ellers. 

Det er lett å avfeie klagene 
med at «slik er det overalt her 
i landet». Vi har sett en del for
søk på slike wmamanøvrer 
når det har stormet på det 
verste fra vegbrukerne. Men 
i Telemark vet vi a t p åstan
dene ikke er ta tt ut av lufta. 
Jevnhetsmålinger på riksve
ger viser at !RI-verdien for 
Telemarks-vegene i 2000 var 
på 5,7. Ingen andre fylker lå 
h øyere enn 4,5, og lands
gje1momsnittet lå i under kant 
av 4,0. 

De tørre fakta har nådd 
helt inn i Stortingsmelding m. 
46 om Nasjonal transport
plan. I kapittele t om investe
ringer limenfor fylkesfordelt 
ra.rrune finner vi denne eller 
en liknende formulering under 
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en rekke av fylkene: «I plan
perioden prioriteres mindre in
vesteringstiltak (. .. ) høyt, sær
lig trafikksikkerhetstiltak». For 
Telemark, som eneste fylke, er 
formuleril1gen grunngitt og 
utdypet: «Riksvegnettet i Tele
mark har til dels dårlig dekke
standard og bæreevne. Det leg
ges de1for opp til en sterk satsing 
på mindre utbedringer og for
sterkning av eksisterende veg
nett i planperioden». Deretter 
fastslås det pliktskyldigst at 
også trafikksikkerhet og 
gang- og sykkelveger skal 
prioriteres. 

Det er len ge siden Vegve
senet i Telem ark slo alarm om 
at situasjonen var kritisk. Opp
gradering av eksisterende 
vegnett ble i 2000 organisert 
som eget prosjekt. Målet er å 
få vridd mest mulig midler 
over mot forsterknil1.g og ut
bedril1g. 

Vegsjefens forslag til bruk 
av investeringsrammeneihand
lingsprogra:irunet er nå ute til 
politisk behandling. At det 

satses sterkt på rnil1dre utbe
dringei~ er åpenbart: Mens det 
til strekningsvise investeril1ger 
er foreslått 183 millioner kro
ner~ vil vegsjefen bruke over 
det dobbelte til mindre u tbe
dringer i første fireårsperiode. 
Klare føringer om sa tsil1g p å 
trafikksikkerhet kan ilnidler
tid ikke ignoreres, ei heller om
givelsenes krav om gang- og 
sykkelveger. Det er videre et 
stadig sterkere press for å 
satse på ras- og tunnelsikril1g. 
Swnma swrunarwn: Oppgra
deril1g står igjenmed cirka 120 
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millioner kroner. I tiårsperio
den 2002- 2011 har vi håp om 
å investere 300 millioner kroner 
-da er gevinster fra effektiviser
ingsprosjektet tatt med. 

Mens graset gror, dør kua, 
sier et gammelt ordtak. Be
regninger viser at det trengs 
600 millioner kr for å få Tele
marks riksvegnett opp på ved
likeholdsstandard. Vi tipper 
at ei og annen ku går på sul te
foril1g også i en del andre fyl
ker. Forskjellen er at i Tele
mark vil en større del av bu
skapen dø fortere. 

Telemark skiller seg klart ut på !RI-oversikten for 2000 (IRI = Internat ional Rough 
ness lndex - et uttrykk for jevnhet). 
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Ut av bilen! Opp på sykkelen! 
Det er Drammensprosjektet 

Sykkel i BL/Ds budskap til 
innbyggerne. Sykkel i BLID 
er en avlegger av 
kommunens Bedre Luft i 
Drammen (BLID)-prosjekt 
- i samarbeid med en rekke 
andre aktører 

T EKST: INGER L rsE SAGMO 

FOTO: KJELL WOLD 

Produksjon av sykkelkart, ut
deling av sykkelhåndboken 
TRÅKK til alle femteklas
singer og deres familier, spe
sielt mobiliserings«trøkk» i to 
bydeler og opplegg for be
driftssykkelturer er blant de 
m ange tiltakene som gjen
nomføres. Både fylkeskom
munen, Vegvesenet, Syklis
tenes landsforbw1d (SLF) og 

Miljøheimevernet er med 
prosjektet. 

Dobling innen to år 
- Hensikten m ed Sykkel 
BLID er først og fremst å bi
d ra til en reduksjon i u tslipp 
av miljøskadelige stoffer. Sam
tidig er prosjektet knyttet til 
helse ved sykling som trim
tiltak, samt at vi kobler det til 
et «opplev byen»-budskap, 
sier prosjektleder i BLID, Tom 
Hedalen . 

Målet er å doble andelen 
sykkeltrafikk i Drammen innen 
2003. Tallene for nå-situasjonen 
er fra reisevaneundersøkelser 
utført i 1998 og 2000. - En 
ulempe ved disse er at de er 
utført på tider av året hvor det 
er liten sykkeltrafikk, men vi 
antar at sykkel utgjør fire-fem 
prosent av trafikkarbeidet i 

Mer om Sykkel i BLID kan du lese på 
www.drammen.kommune.no 
Sykkel og trafikksikkerhet kan du lese 
om på www.ve vesen.nots kkel 
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dag, sier Tom Hedalen og an
tyder at om et par års tid 
burde det være mulig å få 
denne opp i rundt ti prosent. 
For å sikre et bedre grunn
lagsmateriale skal kommu
nen, fylkeskommunen og Sta
tens vegvesen i år utføre en 
reisevaneundersøkelse spesi
elt rettet mot sykkeltrafikk. 

Sykkelkart i mai 
Et av de viktigste tiltakene i 
år er utarbeidelsen av syk
kelkartet for Drammen, som 
ble presenterti sluttenav mai. 
Kartet er gratis og ble sendt til 
alle husstander i Drammen, 
og er ellers tilgjengelig for alle 
som sykler i eller gjennom 
byen . 

Kartet skal bidra til å lokke 
drammenserne opp på syk
kelen - enten d e er på veg til 
jobb og skole eller rett og slett 
på tur. På kartet er det skilt 
mellom strekninger hvor det 
er lagt spesielt til rette for syk
ling med gang- og sykkelveg 
og sykkelfelt, turveger og øv
rige strekninger hvor sykling 

Disse presenterte Drammens 
nye sykkelkart: F.v. ordfører Lise 
Christoffersen, Sissel Jenseth (SLF), 
BLID-prosjektleder Tom Hedalen, 
vegsjef Eva Solvi og Petter Øijord 
(Miljøheimevernet). 

må skje sammen med biltra
fikken. De skiltede hoved
ru tene gjermom Drammen er 
naturligvis også markert. 

På kartet er det for øvri g 
tatt med en del informasjon 
om trafikkregler, en beskri
velse av en museumssykkel
tur og en oversikt over hvor 
bysyklene i Drammen er 
p lassert. 

Frederik Lindaas (t.v.) og Helene 
Fredheim i klasse 5 A ved Åssiden 
skole fikk i likhet med alle femteklas
singer i Drammen utdelt sykkelhånd
boka TRÅKK i mai. Bak (t.h .) Gry Mile 
Jacobsen fra Miljøheimevernet, 
og Elin Børrud, Statens vegvesen. 
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Hvem reiser hvor -
med hva og [}uw@cr 

Denne våren kartlegges 9000 
vestfoldingers reisevaner. 
Hensikten er å få kunnskap 
om hvilke reiser som 
gjennomføres, hvor de starter 
og slutter og hvilket tran
sportmiddel som brukes. 
Bak undersøkelsen står blant 
annet Statens vegvesen, 
Jernbaneverket og Vestfold 
fylkeskommune. 

TEKST OG FOTO: 

ANNE M ETTE STORVIK 

Tilfeldig u tvalgte personer 
blir intervjuet om reisene de 
foretok dagen før, for eksem -

10 

p el fra de stod opp, dro til 
jobb og til de kom hjem fra ki
noforestillingen. Undersøkel
sen foregår i p erioden februar 
til juni 2001, gjennomfores av 
Opinion AS og kos ter rundt 
1,5 millioner kr. Det er første 
gang en slik w1dersøkelse blir 
gjennomført i Vestfold. 

Tidspunktet er bra, fordi 
de t også gjennomføres en na
sjonal reisevaneundersøkelse 
og folke- og bolig telling i år. 
Disse undersøkelsen e vil sup
plere h verandre. 

- Undersøkelsen gir en 
god totaloversikt og bedre for
ståelse for situasjonen i dag 
og gir bedre grunnJag for plan-

legging framover, forteller 
prosjektansvarUg Tor Atle 
Odberg på seksjon for over
ordnet p lanlegging og tra
fikksikkerhet. 

Nytte av dataene 
Vi får en bedre oversikt over 
transportsystemet med blant 
annet: 
- geografisk reisemønster 

(Hvor reiser folk?) 
- reisemiddelfordeling (Hva 

reiser de med ?) 
- reiseh ensikter (Hvorfor rei

ser de?) 

Vi får et bedre grunnlag for 
neste revisjon av Nasjonal 

transportplan og grunnlag 
for kva litetssikring av trans
portmodeller. 

I tillegg gir undersøkelsen 
et godt grunn lag for å vur
dere mulighetene for å få folk 
til å bruke sykkel, buss eller 
tog i stedet for bil. 

- Vi er flinke ti I å telle hvor 
mange bLler som kjører p å ve
gene, men vi vet .mindre om 
hvor de kommer fra og hvor 
d e skal. Dette vil vi få v ite 
gjennom reisevane undersø
kelsen, sier en entusiastisk 
Od berg. 
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Ny Svelvikvei 
gir ikke ønsket effe 

Planen om ny Sve/vikvei fra kommunegrensen 
(Tørkop) til E 18 i Kobbervikdalen gir ikke ønsket 
effekt om reduserte trafikk- og miljøulemper i området 
Tangen-Glassverket. Det viser en konsekvensanalyse og 
diplomoppgave en NTNU-student har utført. 

T EKST OG FOTO: KJELL WOLD 

Hovedoppgaven fra 1999 har 
følgende krystallklare kon
klusjon: Den vedtatte løs
ningen i kommundelp lanen 
fra 1980-tallet oppfyller ikke 
kravene om hensikten med 
vegpakkeprosjektet. Det er 
trolig fokusert for mye på at 
trafikkproblemene langs da
gens Svelvikvei (Rv 319) ska
pes på grunn av gjennom
gangstrafikk fra Svelvik. Di
plomoppgaven viser et helt 
annet bilde av trafikksitua
sjonen. 

Mens årsdøgntrafikken i 
Tangen-området vest for ho
vedvegen til Åskollen ligger 
på om lag 11.500- 12.000 biler, 
er trafikken på kommune
grensen mot Svelvik ved Tør
kop w1der 4000 biler i døgnet. 
Det betyr at to tredjedeler av 

biltrafikken forbi Slipen er 
drammenskapt og ikke gjen
nomgangstrafikk fra Svelvik. 

- Hovedkonklusjonen min 
er derfor, at en bør søke helt 
andre løsninger som er mer 
samfunnsøkonomisk lønnsom
me enn den planlagte traseen 
fra Tørkop om Knive til Eik 
og Kobbervikdalen, heter det 
i sammendraget fra diplom
oppgaven. 

I tillegg til nevnte trase fra 80-
tallet, en helt ny veg fra Tør
kop til Kobbervikdalen, har 
diplomstudenten også under
søkt et kortere alternativ som 
begynner ved Gårdbo midt
veis mellom Tørkop og So
lumstrand og går opp i åsen 
over Knive til Eik. Heller ikke 
dette alternativethar stor sam
fwmsøkonomisk n ytte. Verk-
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en den nye eller gamle traseen 
fanger nemlig opp hoved
delen av befolkningen på 
Åskollen, Glassverket og i 
Tangenområdet. De vil trolig 
fortsatt bruke det gamle veg
nettet inn til byen . Ny Svel
vikvei vil for d e aller fleste bi
listene i nevnte området fort
satt bli oppfattet som en om
vei. 

Konklusjonen i oppgaven er 
altså at det bare er befolk
ningen mellom Tørkop og 
Solumstrand som vil få en 
stor miljømesig gevinst men 
ny Svelvikvei i «gammel 

drakt». En kombinasjon av 
denne traseen, sammen med 
planlagt storstilt boligbyg
ging i områdene Tangen/ 
Merket/Glassverket, vil tro
lig gjøre at trafikken forbi 
Tangen nesten vil være den 
samme om 10-15 år som i d ag 
- selv med ny Svelvikvei fra 
Tørkop til Kobbervikdalen. 
Uansett endelig valg av ny 
SvelvikveimenerNTNU-stu
denten at en kraftig opp
rusting av dagens Rv 319 
innenfor Drammen vil være 
et betydelig og viktig nær
miljøtiltak. 
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TEKST: MARIT H ÅVERSTAD 

FOTO: KJ ELL HALVORSEN 

Tre mann fra Telemark har i et 
par seinvintermåneder fristet 
en hustrig tilværelse hos na
boen. Kjell Halvorsen, Ru
nolv Leiseth og Rikard Vers to 
har nemlig drevet grunnbo
ring i forbindelse med funda-

I 

ment til ny bru på El8 ved 
Bommestad i Vestfold. 

Vinteren er neppe den 
gunstigste årstid for grunn
boring til vanns, i alle fall om 
man tenker effektivitet. Å ar
beide fra en flå te midt i Lågen 
er heller ikke spesielt kom
fortabelt, selv under normale 
forhold. Når snøsmeltinga 
begynner og vannet stiger, 

t t 
24. april startet Statens vegvesen Vestfold byggingen av 3300 
meter gang- og sykkelveg i Stokke. Totalkostnaden er beregnet 
til 21 millioner kr. Dette er et spesielt anlegg på flere måter. 

T EKST OG FOTO: 

ANNE M EITE STORVIK 

Ga ng- og sykkelvegene ble 
planl agt som to separate an
legg og gjennomføres derfor 
på samme måte. Den første 
delen gå r fra Hvå lsåsen til 
Stokke sentrum. 

Dennedelen bLir antakelig 
helt ferdig i løpet av 2001, og 
det er Odd Eriksen som er an
leggsleder. 

Det andre anlegget er 
ga ng- og sykkelveg fra 
Stokke sentrum til Melsom-

12 

vik, hvor Ka i Olav Larsen er 
anleggsleder. 

- Vegen blir såpass ferdig 
i 2001 a t den kan benyttes av 

syklende og gående. Helt fer
dig blir den imidlertid ikke 
før på forsommeren 2002, for
teller Lasse Sondbø, som er 
byggeleder for begge anleg
gene. 

Verneverdig område 
Gang- og sykkelvegen går 
gjennom et verneverdig om
råde ved Stokke kirke, så her 
har både Fylkesmannens mil
jøvernavdeling, Kirken og 

drift 

Tøffe tak i drivi5 
Arbeidsbrakka ble fortøyd da vannet begynte å stige. Etter 
hvert ble det klart at den likevel stod i fare for å seile sin veg. 
Her er brakka med beboerne Runolv Leiseth og Rikard Versto 
på veg opp fra dypet ved hjelp av en shovel. 

Endelig i havn etter en hard tørn i drivis og strøm: 
Flåten er fortøyd ved elvebredden. 

kommunen vært koblet inn. 
- Det er så trangt her at vi 

må sprenge oss helt inn til 
muren ved kirken. For å 
unngå at muren raser ut, ska l 
det bores lodd rette hull 
innerst med ci rka 12 cm 
mellomrom. Vi skal også 
bygge gang- og sykkelveg 
ved siden av kirkegården. 
I dag går barna gjennom 
kirkegå rden for å komme til 
Bokemoa skole, noe som ka n 
virke forstyrrende ved biset
telser, forteller Lasse Sondbø. 

Kabel-spaghetti 
I og med at det skal Legges 
kabel for belysning, benytter 
flere andre instanser anled
ningen tiJ å Legge sine. Kom-

I 
munen skal ha bredbånd og 
det skal legges høyspent, lav

spent, tele- og tv-kabel. 

Mobilt pukkverk sparer 
penger 
Vegvesenet rigger opp et mo
bilt pukkverk for anleggene. 
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blir det i tillegg ganske risi
kabelt. Selv om sikringsutsty
ret er prima, føler man seg 
ikke helt vel når man er om
gitt av drivis som må holdes 
under oppsikt hele tida. Ved 
endt jobb hadde flåten tyde
lige spor e tter ublide møter 
med is, blant annet var rekk
verket på den ene sida bruk
ket i s tykker cirka h alvannen 
m eter over vannflata. 

De tre «fløterne» er glad 
jobben er ferdig. De sis te d a
gene før landsetting av flåten 
m åtte de stadig holde øye 
med en en orm ismasse opp
strøms som var i ferd med å 
løsne og komme i drift. Til al t 
hell slapp de den opple
velsen. 

- Vi blir selvforsynt, slip
per å betale for å bli kv itt mas
sene, spa rer utgifter til trans
port og får e t massedeponi. 
Dessuten opparbeider v i mer 
dyrkbar mark, vi skal nem lig 
s ky te bort en ~ellkna us på 
rundt 1000 m2

, forteller Kai 
Olav Larsen. Anleggslederne 

roser for øvrig 
Stokke kommune 
og de mange be
rørte grunneie rne 
for godt sa mar
beid. 

Lasse Sondbø (t.v.) og 
Odd Eriksen ved stedet 
hvor det skal sprenges 
tett inntil muren. 

- Trivelig å jobbe utendørs året rundt, sier brukvartetten på 
spesialproduksjon i Statens vegvesen Buskerud, f.v. Terje Gudbrandsen, 
Martin BJørkeseth. Rune Høgseth og Jon Grinde. 

Brugjengen fra spesialproduksjon i Statens vegvesen 
Buskerud bygger underganger på ny E 134 mellom 
Hegstad og Damåsen i Øvre Eiker. 

T EKST OG FOTO: KJELL W OLD 

- Vi er snart de eneste i eta
ten som fortsa tt b lir møkkete 
på fing ra, fl e iper oppsyns
mann og drifts lede r for ti 
g repa mann folk i s kogene 
ved Darbu, N ils Bergerud . 
Men han blir for t alvorlig 
når ha n ta r o pp rekrutte
ringsproblemet de sl i te r med. 
- Vi har ikke hatt en læ regu tt 
de sis te ha lva nnet å rene. Da 
jeg ble læ regutt fo r 20 år si
den var den lange lis te r for å 
komme inn i e t populæ rt 
yrke. Det va r s tas å jobbe 
utendørs åre t rund t. Det va r 

de tø ffe guttas tum leplass. 

Da Nils Bergerud s ta rte t i 
anleggsbransjen på 70-ta llet 
var de t s tatus og en godt be
ta lt jobb. 

- Vi tjen te omtrent 50 % 
mer enn en vanlig industri 
a rbeider. l dag tjener vi min
dre. Der trykker nok skoen 
mest i dag. På dagens E 134-
prosje kt, som ska 1 forkorte 
og fo rbedre hovedvegen mel
lom Hokksund og Kongsberg, 
ha r spesialprodu ksjon fra 
fire ti l ti mann i arbeid. Bru
og vedlikeholdsjobben er på 
syv mi ll ione r kroner og gå r 
over halvannet år. 
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Kulverter som dette skal det bygges 
en del av på ny E 134 i Øvre Eiker. 

- En kjempetri ve li g jobb 
med m asse r av fri sk luft og 
reale a rbe idsforhold, s mil te 
kva rtetten Jo n Grinde, Rune 
Høgseth, Terje Gudbrand
sen og Martin Bjørkeseth om 
kapp til fotogra fen d a Gate
langs avla brugjengen et be
søk sist i apri l. 
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.A. Seierskyss! Paul Andre Lefranc og vinnerbilen «Alkoholsen Banden». 

Fornøyd jury og glade vinnere fra Lier videregående skole: F.v. Anne Marit Jordheim (Trygg Trafikk), 
Magnus Nilsen (Statens vegvesen). Anders Rudlang, Paul Andre Lefranc, Henrik Tandberg, Marius 
Hempel. Kjetil Olsen. Andreas Hægstad (foran) og Torbjørn Pettersen (politiet). 

Russetreff på trafikkstasjonen 
Dressene er påfallende rene og pene. Dunkemusikken 
fra høyttalere lyder forsiktig. Og ungdommene? 
Jo, de er opptatt av sikkerhet i bil og førstehjelp! 

TEKST OG FOTO: 

INGER L ISE SAGMO 

For all del, det forandret seg 
nok etter h vert. Det var sist i 
april, og russetiden hadde så 
vidt s tartet. Da var det også 
tid for den årlige sikkerhets
vurd eringen av russebiler på 
Drammen trafikkstasjon, der 
Statens vegvesen lokket med 
premier på 1000, 2000 og 3000 
kroner. 

Plusspoeng for sikkerhet 
- I år møtte rw1dt 30 biler 
opp, og det synes vi er bra, 
sier faggruppeleder Erland 
Weberg. 

- For å delta i konkurran
sen stiller vi krav om at bilene 
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må være teknisk godkjente på 
forhånd. Politi og Vegvesen 
vurderer bilenes sikkerhet ved 
at det deles ut plusspoeng for 
nødvendige og eventuelle eks
tra sikkerhetsirnireh1inger, og 
minuspoeng for blant annet 
ulovlig montert utstyr, for
klarer han. 

- Virnlerbilen fra Lier 
videregående skole var et 
godt eksempel på hvordan en 
russebil kan innredes. Alle se
tene var fastmontert slik de 
bør, alle hadde sikkerhetsse
ler og nakkestøtter, første
hjelpsutstyr, brannsloknings
apparat og nødhammer var 
på plass. I tillegg var en del 
kledninger irnlvendig godt 
polstret, noe som selvfølgelig 
er en stor fordel ved et even-

tuelt uhell, presiserer Erland 
Weberg. 

Arrangementet er en del 
av Russ, rus og trafikk-et sam
arbeidsprosjekt mellom Poli
tiet, Trygg Trafikk, helsesøs
trene, forsikringsbransjen og 
Statens vegvesen. 

Starter på høsten 
Hver høst i mange år har re
presentanter fra Vegvesenet 
og forsikringsbransjen vært 
på klassebesøk for å infor
mere om sine fagområder. 

- Hensikten er å lede de 
som har tenkt å skaffe seg rus
sebil irnl på riktig spor, for
teller Magnus Nilsen. 

- Vi gir klar beskjed om 
hva vi godtar og ikke godtar. 
Når de tidlig vet hva de har å 
forholde seg til når det gjelder 
bilenes tekniske stand og irn1-
redning, slipper vi situasjoner 
der de møter opp på trafikk-

stasjonen med biler de har 
lagt ned masse arbeid i - og så 
kan vi ikke godkjenne den. Vi 
ønsker ikke å ødelegge russe
tida - bare gi råd. 

Selv om årets arrangement 
gikk fint, mener både Erland 
Weberg og Magnus Nilsen at 
opplegget har forbedrings
potensial. - Neste år bør vi få 
til et tettere samarbeid med 
Norges Automobilforbund . 
Per i dag er ikke deres og vår 
irnlsa ts overfor russen sam
kjørt, men det burde vi få til. 

Yessss! Marius Hempel og Kjetil Ol
sen fra Lier videregående jubler for 
«Alkoholsen Banden»s topplassering 
og 3000 kr i premie. 
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Bilfører 6 5 + 
Nasjonalt Frihet, glede og sikkerhet 

(Foto: Vidar Askland} 

ressurs- og kompetansesenter 
- Det har vært en aktiv periode, sier senterleder Klaus 
Ottersen. Vestfold fikk ansvar for eldre bilførere og senteret 
har vært i drift i snart to år. Hovedoppgaven er å tilrette/egge 
for opplærings- og informasjonstiltak for eldre bilførere. 

TEKST: JORUN SÆrRE 

Senteret, som består av Klaus 
Ottersen, Marit Wroldsen 
Dahl og Sture Thomassen fra 
trafikkavdelingen og Jonm 
Sætre på info, har lært mye om 
aldring, helse og bilkjøring. Vi 
balanserer hensynet til å opp
rettholde den daglige kjøretu
ren så lenge som mulig med 
den viktige avgjørelsen som 
vil sette en stopper for videre 
kjøring. For eldre mennesker 
som er vant til å kjøre, er bilen 
ensbetydende med livskva
litet. For mange eldre kan re
sultatet bli isolasjon og passi
vitet når bilkjøringen opphø
rer. Senteret retter innsatsen 
mot opplæring, helse og kom
munikasjon. Dagens ordning, 
der legen alene tar avgjørelsen, 
er ikke god nok Etatens vur
deringsprøver av eldre bilfø
rere trenger en justering. 

Kommunikasjon 
Kommunikasjon er viktig, og 
programmet Bilfører 65+ er 
sendt alle samarbeidspart
nere og fylkeskontakter. Stra
tegien baserer seg på nett
verkskommunikasjon. Våre 
samarbeidspartnere og fyl
keskontakter er aktører i pro-

sjektet ved å videreformidle 
budskapet. Legen er viktig 
for å informere bilføreren. 
AUe som fyller 70 år må til 
lege for å få attest for fortsatt 
bilkjøring. Med god drahjelp 
er det etablert et frivillig, 
selvfinansierende kurstilbud, 
Bilfører 65+, i alle fylker. 
Neste år vil vi tilby kurset i 
kommunene. Fylkene har 
valgt kursarrangør og tra
fikklærere til undervisning. 
Trafikklærerne har gått spesi
alkurs i voksenpedagogikk 
og metodikk. Det er utarbei
det en veileder for gjennom
føring av kurset for å kvali
tetssikre det landsdekkende 
tilbudet. Målet er å få et antall 
deltakere per år som tilsvarer 
20 % av de som fyller 70 år. 
Dette året fyller 22.000 fører
kortinnehavere 70 år. Kursets 
mål er å redusere ulykkesrisi
koen med minst 20 % samti
dig med å opprettholde kjø
ringen når de blir eldre. 

Buskerud også i gang 
Mange fylker startet kurs i 
vinter og flere starter til høsten. 
Buskerud hadde sitt oppstarts
møte 3. april. Kontaktperson, 
Elisabeth Suzen på trafikk
avdelingen, samlet aktuelle 
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aktører til et informasjons
møte med fylkeslegen, Folke
wuversitetet, b:afikkskoler, tra
fikkstasjoner og eldrerepre
sentanter. Nasjonalt ressurs
og kompetansesenter presen
terte prosjektet og ga råd om 
kursets innhold og opplegg. 
I Buskerud skal Folkeuniver
sitetet være kursarrangør, og 
kjørelærere har tatt kurs i vok
senpedagogikk. 

Vestfold-kurs - en suksess 
Ifølge kursarrangøren, Folke
wuversitetet, er kursene i 
Vestfold blitt en stor suksess. 
Det har i vinter vært lange 
ventelister på kursene i Tøns
berg. - Vi så annonsen i avisa 
og meldte oss på begge to, sier 
Kari og Sven Hallan til Gate
langs. Vi forsøker å kjøre rik
tig, og det blir mange livlige 
diskusjoner i bilen når vi er 

- Dette kurset 
kommer vi til å 
anbefale til alle våre 
venner, sier et 
fornøyd ektepar 
Kari og Sven Hallan. 
De meldte seg på 
kurset Bilfører 65+ 
for å få litt påfyll av 
trafikkregler og 
bli tryggere i 
trafikken. 
(Foto: Jorun Sætre). 

ute og kjører. Men litt påfyll 
av trafikkregler trenger vi helt 
sikkert. Ifølge Sven Hallan 
var det egentlig kona som 
foreslo å ta kurset Bilfører65+. 

Ekteparet Hallan er res
surssterke og aktive pensjo
nister. Bevisstheten på egen 
helse og aldring er nok litt 
over gjennomsnittet for grup
pen. Paret kjører ofte til Asker 
for å besøke familie. Når det 
gjelder kjøri11g på motorveg 
og i rundkjøringer, føler de 
seg ganske sikre. Men de fø
ler allikevel at de trenger litt 
påfyll av trafikkregler. De 
ønsker å føle seg tryggere når 
de ferdes, enten på motorveg, 
i rundkjøring eller mid t i 
byen. - Dette kurset kommer 
vi til å anbefale til a ile våre 
venner, forteller et meget for
nøyd ektepar. 
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Utbyggingsavdelingen i Statens 
vegvesen Buskerud har de siste 
årene gjennomført prosjekter der 
miljø mer enn tidligere har vært en 
viktig betingelse i vegplanleggingen, 
såkalte verdi- og sårbarhetsanalyser. 
Målet er å tilpasse vegen til 

omgivelsene på en best mulig måte. 

TEKST OG FOTO: K JELL W OLD 

Faggruppe miljø foran en av Drammens kultur
perler, Smithestrøm gård fra 1795. 
F.v. Anne Byrkjeland, Per Olsson, Kjersti Nummedal, 
Ingerid Sinding Larsen, lngerl ise Amundsen, 
Ingvill Hohun og Bård Bredesen (foran). 

Miljø viktigere i vegplanlegging 
Verdi- og sårbarhetsanalyser 
er en metode for registrering 
og analyse som faggruppe 
miljø ved vegkontoret i Bus
kerud har utviklet. Analy
sene gjøres for vegprosjekter 
på kommuneplaimivå og ut
føres før arbeidet med veg
linjenes tar tes og brukes i hele 
den videre prosessen. Når 
prosjektene kommer til regu
lerings- og byggeplannivå bli 
analysene supplert med mer 
detaljerte registreringer. 

De t første p rosjektet som 
ble planlagt med denne me
toden var E 16 Rørvik-Vik i 
Hole. Senere er de brukt på 
Rv 23 Linnes-Dagslet i 
Lier / Røyken og Konnerud
nedføringen Drammen. 
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- Analysene gjøres for alle 
fagtemaer som ikke kan pris
settes og som er relevante for 
prosjektet. Vanligvis utreder 
vi disse temaen e: Nærmiljø, 
friluftsliv, naturmiljø, kultur
minner /kulturmiljø, land
skapsbilde, landbruk, geo-og 
vannressurser og lokalt ut
byggingsmønster, forteller 
leder for faggruppe miljø, 
landskapsarkitekt Ingerlise 
Amtmdsen . 

Arbeidet s tarter med å av
grense det geografiske områ
det vegen kan legges i. Deret
ter kartlegges alle kvalitetene 
innenfor dette området. Hvert 
fagtema kartlegges for seg. 
Eksempelvis for temaet na
turmiljø registreres først en-

keltelementer og områder. 
Det kan være ulike plantety
per, biotoper og dyreliv. Der
etter vurderes hvor verdifulle 
d e ulike enkeltelementene og 
områdene er og hvor sårbare 
de er for å få en veg i nærhe
ten eller gjennom området. 
For temaet kulturminner kan 
sårbarhetsanalysen for ek
sempel være en vurdering av 
hvor stor avstand det må 
være mellom vegen og en 
verneverdig bygning, gårds
tun eller bru for at bygg
verkene ikke forringes. 

I analysearbeidet lages det 
kart for hvert tema, som viser 
hvor de viktige verdiene lig
ger og hvor sårbare d e er for 
en ny veg. Kartene brukes så 

til å finne den beste veglinjen 
i forhold til hvert fagtema. I 
tillegg lages et fremkomme
lighetsalternativ. Alternativ
ene brukes til å få fram et be
grenset antall alternativ som 
er gode for de fleste temaene. 
Målet er at alle temaene skal 
ha minst et godt alternativ. 
- På den må ten får vi fram de 
best mulige alternativene og 
gir politikerne et godt grwm
lag for å velge vegtrase. Vi 
unngår de meste alvorlige 
konsekvensene vegen kan 
medføre. Til slutt bruker vi 
verdi- og sårbarhetsanalysen 
til å angi og beskrive konse
kvensene av de ulike alterna
tivene, forteller Ingerlise 
Amundsen . 
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Ser på virkninger av 
Oslofjordforbindelsen 
T EKST OG FOTO: INGER LISE SAGMO 

I slutten av mai ble det gjennomført en kartlegging av 
folks reisevaner gjennom Oslofjordtunnelen. 

I løpet av fire dager ble bort
imot 1200 personer intervjuet 
om h vor de kom fra og skulle 
til, hvorfor de hadde valgt å 
kjøre Oslofjordforbindelsen, 
hvor ofte de velger de1me ve
gen, om de h adde vurdert an
dre alternativer og hva slags 
formål reisen hadde. 
- Så godt som alle vi pratet 
med var positive eller nøy
trale i forhold til både under
søkelsen og den nye vegen, 
forteller senioringeniør Arne 
Gunnar Sem. I m ån edsskiftet 

juni/ juli skal en tilsvarende 
undersøkelse gjøres igjen på 
samme s ted, nem.lig bomsta
sjonen på Måna. 

- Dette gjør vi for å få med 
oss sommer- og ferietrafik
ken, forklarer han. 

Det er Transportøkono
misk institutt som på vegne 
av vegkontorene og fylkes
kommunene i Akershus og 
Buskerud er i gang med en 
undersøkelse av både trafi
kale og regionale virkninger 
av Oslofjordforbindelsen som 

Raskest under fjorden 
T EKST: KJELL WOLD 

Oslofjordtunnelen er den raskeste 

vegen mellom Drammen og Østfold. 

Det kan vi slå fast med temmelig stor 

sikkerhet etter å ha prøvekjørt de tre 

alternative strekningene mellom 

øst- og vestsiden av Oslofjorden, 

rundt (om Oslo), under (via Rv 23) 

og over (med fergen Horten-Moss). 

DAG REISERUTE 

2713 Drammen-Moss 
Moss-Dammen 

28/3 Drammen-Sarpsborg 
Sarpsborg-Drammen 

Etter åpningen av Oslofjordfor

bindelsen i fjor sommer ble det en 

viss diskusjon og opphisselse i 

diverse medier om hva som var den 

korteste og raskeste veien mel lom 

Drammensområdet og Østfold. 

Vi prøvekjørte al le tre st rek

ninger to dager i mars i år med 

samme start- og målpunkt, Buske

rud vegkontor, Strømsø torg. 

VIA AVREISE 

Oslofjorden 08.35 
ferge-Horten 15.45 

Oslofjorden 07.19 
Oslo 14.05 

åpnet for snart ett år siden. 
Trafikale virkninger dreier 
seg i hovedsak om endringer 
i trafikkfordelingen i områ
det, sam t hva slags trafikk 
som går gjennom tunnelen, 
det vil si om det dreier seg 
næri11gstrafikk eller om trafi
kantene skal til / fra jobb eller 
på besøk. Regionale virk
ninger omfatter blan t annet 
nærings- og boligutvikling 
- altså hvor bedrifter eta
blerer seg og om det etableres 
nye boligområder og om bo
ligprisene endres merkbart. 

Når undersøkelsen er 
gjem\Ornført blir det interes
sa.n t blant annet å sammen
ligne resultatene med kar t-

Dag 1: med bil om morgenen fra 

Drammen/Buskerud vegkontor til 

Østfold vegkontor i Moss via Oslo

fjordtunnelen. Tilbaketuren samme 

ettermiddag gikk fra Moss med fer

gen til Horten og retur t il Drammen 

via E 18. 

Dag 2: med bil fra Drammen/ 

Buskerud vegkontor via Oslofjord

tunnelen til Sarpsborg nord. Samme 

Gunnar Fagerli fra Kolbotn svarte vil
lig på Gry Larsens spørsmål om kjøre
vaner i Oslofjordtunnelen. 

legginger som ble gjort tidlig 
på 90-tallet. Disse var del av 
grunnlaget for trafikkprog
nosene som ble u tarbeidet for 
Oslofjordforbindelsen. På den 
annen side vil resultatene 
kunne fungere som referanse
målinger for senere å kunne 
se hvilke virkninger forbind
elsen får på lang sikt. 

ettermiddag fra Sarpsborg nord og 

retur til Drammen via Oslo. Begge 

dager skjedde returen på tidlig etter

middag, dag 1 beregnet vi ingen ven

tetid på fergen fra Moss. Retur dag 2 

fra Sarpsborg startet ved 14.00-tiden, 

gjennom Oslo sentrum (E 18) kjørte 

vi ved 15.00-tiden med middels tett 

ettermiddagstrafikk, men helt uten 

forsinkelser. Her er resultatene: 

ANKOMST REISETID REISELENGDE AVGIFTER 

09.40 65 min. 78,5 km bom: 50kr. 
17.08 83 min. 53 km båt: 68 kr.* 

08.43 84 min. 107 km bom: 50kr. 
16.50 105 min. 131,5 km 2xbom 28kr. 

*Ruten Moss - Horten - Drammen, reisetid med båten 35 min. iberegnet total reisetid, men reiseavstand Moss - Horten ikke medregnet. 
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minner 

Trangbudd på høgfjellet 

T EKST: MARIT H ÅVERSTAD 

F OTO: ERLEND SMEDSHAUG 

Eit av d ei høgt prioriterte ob
jekta i Telemarks bidrag til 
Nasjonal verneplan er veg
miljøet i området Vågslj/ 
Haukelifjell. Her er det mel
lom arn1a godt bevarte rester 
av den første kjørevegen over 
fjellet. Den ble bygd i 1870- og 
80-åra, og ein del parti er res
taurerte dei siste åra. Som ein 
del av dette vegmiljøet finn vi 

steinbua ved Løyningsroi, 
som fw1gerte som anleggs
brakke i ein del a v byggeperi
oden. Tolv mann heldt til her, 
etter at dei sjølve h adde murt 
opp brakka for å skaffe seg 
tak over hovudet. 

Kravstore var dei ikkje, 
verken n år det gjaldt plass el
ler komfort: Bua måler om lag 
5 x 4 meter innvendig. Vel er 
veggen solid, ved inngangen 
opptil h alvannan meter tjukk, 
men tørrmurt brotstein isole
rer ikkje mykje mot kulde, og 

Halling på Rjukan-oppdrag 

I forbinde/se med kraftutbyggingen i Rjukan ble Krossobanen 
ferdigbygd i 7 928. Etter krigen var vegen til toppstasjonen ved 
Gvepseborg vinterstengt. 

T EKST. O SKAR GJESTEMOEN 

F OTO: F RA V EGVESENETS BILDESAMLING 

Våren 1946 kom fresekjører 
Engebret Brenden fra Hal
lingdal til Rjukan for å frese 
opp vegen til Gvepseborg. En 
av d e mange store snøfre
serne som tyskerne hadde her 
i landet under krigen kom på 
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jernbanen fra Dovre til Rju
kan. På belter ble den 16 tonn 
tw1ge freseren kjørt fra jern
banestasjonen og fram til 
nærheten av Atro der fre
singen tok til. Smale og svake 
bruer m åtte passeres, et snek-

kerlag fulgte med for å 
bygge bukker under 
bruene. Da fresingen 
var ferdig ble det b ygget 
garasje for freseren ved 
Gvepseborg. Her stod 
freseren lagret til våren 
1947 da Brenden kom 
tilbake for en ny tørn. 

Meter for meter karver 
freseren seg mot målet 
på Gvepseborg. 

her har det ikkje vare noka 
dør som kunne stengast, langt 
mineire nokon eldstad. Skulle 
dei ha varm mat, måtte dei 
lage han på bål ute. 

Bua blei bygd opp att i 
197 4, og det var på høg tid, for 
da var taket borte og veggene 
samarn·aste. Etter restaure-

ringa er bua likevel ikkje blitt 
tatt i bruk som arbeidsbrakke 
for vegfolk. Det er heilt andre 
grupper som losjerer her i 
dag. På bildet ser vi eit par 
brukar-representantar. 

Industriveg ved Berger 
T EKST: KN UT VEOELD H OVDE. FOTO: L ENA FAH RE 

Industrivegen til Fosskleiva i Svelvik er en fortsettelse 
av Bryggeveien. Ved g rensen til Bryggevegen er den 
ga mle indus trivegen gjort om til kjøreveg med slite
dekke av grus. På sørsiden av vegen fins d et ennå fl ere 
stabbesteiner, som kan være va nskeli g å se fordi vegen 
nå ligger 1- 1,5 meter høyere enn opprinnelig. Mot vest 
gå r indus tri vegen over elva, der bru karene av huggen 
stein fortsatt er beva rt. I dag er det bygget ny trebru på 
brukarene. Vest for vegen me.llom Berger ind ustri er og 
Fosskleiva er det bygget murer for å hindre ras. Den re
gistrerte vegstrekningen er totalt 375 meter. Vest for ve
gen ligger «Bakeribakken» som fører opp til de fredete 
arbeiderboHgenc. I dag brukes vegen som kjøre-, gan g
og sykkelveg. 
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Hallingkastet over og ut? 

Det kan se mørkt ut for årets etatsmesterskap i 
håndball, det tradisjonelle Hallingkastet. Vegdirektoratet 
som dekker reiseutgiftene til de fire etatsmesterskapene, 
har redusert årets tilskudd med 250 000 kroner 

Manglende dekning av reiseutg ifter kan sette en stopper for det 29. Halling
kastet. Her fra semifinalen mel lom Telemark og vegdirektoratet i fjor. 

TEKST: WILLY BAKKEN 

FOTO: INGER LISE SAGMO 

Det betyr at årets mesterskap 
i ski, fotball, orientering og 
håndball får 750.000 kroner. 
Behovet for reisetilskudd til 
årets arrangementer er nes
ten de t dobbelte. Reduksjo
nen kan få dramatiske følger 
for årets Hallingkast. Vegdi
rektoratet bevilget i fjor 1 mil
lion kroner til reiseutgifter til 
etatsmesterskap. Da regnska
pet ble gjort opp, var de totale 
utgiftene vel 750.000 kroner. 
Det beløp legges til grunn for 
årets tildeling. Det sentrale 
bedriftsidrettsrådet kalkule
rer reiseutgiftene til årets fire 
mesterskap til 1,5 millioner 
kroner. Ski- og fotballmester
skapene koster opp mot 1 
million kroner. Årets oriente
ringsmesterskap trenger vel 
150.000 kroner, mens reise
kosh1adene til Hallingkastet 
stipuleres til litt over 400.000 
kroner. 

Under siste møte i bedrift
sidrettsrådet, kom det frama t 
den manglede dekningen kan 
få konsekvenser for øvrige 
etatsarrangementer i år. Med 
andre ord: Avlysning av ett el
ler flere mesterskap kan bli 
resultatet. Siden Hallingkas
tet står sist på årets termin
liste, er situasjonen langt fra 
oppmuntrende. Direktoratets 
begrunnelse for å redusere 
årets tilskudd fra 1 million 

kroner til 750.000 kroner, er at 
de totale utgiftene til reiser de 
siste årene vært en god del 
mindre enn det som har vært 
bevilget. Medlemmer i be
driftsidrettrådet vi har vært i 
kontakt med, er langt fra enig 
i vegdirektorates vurdering. 
Grunnen til w1derforbruk de 
to siste årene skyldes vesent
lig at både ski- og forballmes
terskap hadde mindre reise
utgifter enn planlagt. 

Bedriftsidrettsrådet me
ner det er galt å sammenligne 
utgiftene i år med de to fore-

gående. Et reellt bilde av be
hovet må ta hensyn til hvor 
arrangementene finner sted . 
Reisekostnadene varierer mye 
i forhold til mesterskapssted
ene. Selv om årets økonom
iske tilskudd er fastsatt, vil 
bedriftsidrettsrådet nå legge 
fram en revidert kostnads
ramme og håper at en dialog 
med vegdirektoratet gir en 
løsning som sikrer at det 29. 
Hallingkastet går av stabelen 
som planlagt. Årets ski.mester
skap gikk i Tomsø. Fotballen 
ruller i Trondheim, mens o-

mesterskapet går i Oslo. Hal
lingkastet går tradisjonen tro 
på Gol i slutten av septem
ber(?). Det er tragisk hvis dette 
tradisjonsrike arrangementet 
ikke lenger kan gjennomføres 
på grwm av underforbruk av 
penger de to siste årene. Og 
det har vel heller aldri tidli
gere vært viktigere eim i disse 
dager, å styrke etatsfølelsen 
blant de tilsatte i Statens veg
vesen, på tvers av fylkes
grenser. 

Populært MC-treff 
T EKST: ] NGER LISE SAGMO 

FOTO: P ER OLE W ANVIK 

Arets mc-arrangement på trafikkstasjo
nene i Buskerud ble en kjempesuksess. 
Rundt 350 deltakere er nesten dobbelt så 
mange som i fjor 

Mc-forum i Buskerud, det vil i hovedsa k si 
politiet, Statens vegvesen, Norsk Motor
cykkel Un ion og lokale mc-klubber, sto bak 

temakvelden som ble arrangert i Dram
men og på Kongsberg, Ringerike og Gol. 
De frammøtte mc-erne fikk anledning til å 
trene på kjøreteknikk under kynd ig vei
ledning, blan t annet nødbremsi ng, brem
sing i sving, kjeglekjøring og kjøring i åt
teta Il. 

- En del prøvde seg, men vi må forsøke 
å organisere dette enda bedre neste år for 
å få flere til å våge seg utpå, mener Per Ole 
Wanvik ved trafikksikkerhetsseksjonen. 

På programmet s to også 
instruksjon i førstehjelp, ved
likehold og sikkerhetskon troll 
på sykkelen og demonstra
sjon av laserpistol - alt supp
lert med inntak av kaffe og va
fler i maisola. 

Stort oppmøte på mc-temakvelden 
i mai. Her fra arrangementet på 
Drammen trafikkstasjon. 
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Tore på sporet 
Produksjonsjef Tore Braaten i Statens vegvesen Buskerud har 
vært lenger hekta på tog og jernbane enn på veger og biler. 
Beviset fins i et digert kjellerrom hjemme i Sjåstad. 

T EKST OG FOTO: KJ ELL WOLD 

Her har han de siste årene 
bygget opp en giga ntisk mo
delljernba ne med rundt hun
d re meter jernbanespor, 12 lo
komoti ver og 65 vogner etter 
fo rbilde av tysk, sveitsisk, 
svensk og norsk jernbanema
teriell. Ba nenettet i to plan 
inneholder 4,5 meter tunne
ler, lokomoti vstall , to store 
bruer, banegå rd med syv 
spor, tre s tasjone1~ fu llt ut
bygd kjøreled ning for elek
triske lokomotiver, to still 
verk, tankan legg for d iesel, '18 
signaler og 28 penser. Alt sty
res enten manuelt fra et still
verk med 240 knotter eller 
automatisk fra PCen. Et ferdig 

dataprogram ka n holde fire 
tog i ga ng samtid ig uten fare 
for små Åsta-ulykker. 

- Noen små avsporinger 
forekom me r en sjelden ga ng, 
men elektronikken sørger fo r 
at Jernbanetilsynet ha r lite å 
gjøre i min kje ller, fl irer tog
fan tasten og ikler seg sta
sjonsmesterlue og kondukto
fløyte for fotog rafen. l tog
landskapet bygger modell
byggeren fra Lier også opp en 
liten by med vel 40 hus og en 
kirke, som kime r i klokker 
hver ga ng «Sørl andsekspres
sen» passerer. t-lusene har 
inn vend ig belysning, stasjo
ner og banegå rder er opp lyst 
fra små belysn ingsmaster. 
Byen har selvsagt veger med 

Drama i dypet 
T EKST: B ENTE TOVlK, 

FOTO: INGVAR TYSSEKVAM 

Tidlig i mai utspant det seg et n erve
pirrende d rama i en 180 meter dyp luf
tesjakt i Bragernesåsen i Drammen. 
Tre vegvesentilsatte firte seg ned med 
tau fo r å inspisere lekkasjer, da de ble 
hengende bom fast i over seks timer. 

Fra Spiraltoppen firte de seg ned 
med profesjonelt kla treutstyr. Om lag 
90 meter nede i sjakta begynte tauene 
deres å tvinne seg sammen under dem 
slik at de verken kom opp eller ned. 
Bramwesenet ble bedt om assistanse 
og på kort tid var både brannvesen, 
politi og et stor pressekorps p å p lass 
ved Øvre Skanse, der luftetårnet over 

Bragernestunnelen skal bygges. Etter 
flere rednings.forsøk ble tre kalde og 
glade gutter firt ned til bunnen av 
sjakta med ren m.uskelkraft. De uhel
dige klatrerne måtte til sykehus for 
sjekk og oppvarming. H eldigvis fikk 
ingen men etter strabasene . 

- Vi var aldri redde, sa kontrollin
geniør Ingvar Tyssekvam, som med 
sitt digitale kamera fikk n ærbilder fra 
klatreturen . Geolog Terje Kirkeby ble 
overrasket over tiden.- Den mistet vi 
litt føling med da vi hang der nede, vi 
var overrasket da vi kom ned og fikk 
vite at det alt var kveld, sier han. 
Tredjemann Finn Frestad , med 30 års 
kla treerfaring, roser sine to kolleger 
for rolig opptreden. - Vi stolte 100 % 

Selvportrett! Ingvar Tyssekvam etter cirka fem 
timer i løse luften. 

på klatreutstyret som vi har lånt av 
«pavelaget» fra Vest.fold. Det er god
kjent av Direktoratet for aTbeidstilsynet. 
Tauene tvi.Jmet seg sammen fordi 
sjakta på bare fire meters omkrets er 
litt for liten til tre klah·ere samtidig, 
sier Frestad. 



bi ler og busser-og «gult» ut
styr for dri ft- og vedlikehold 
av vegnettet. Fra banens 
da mplokomotiv ryker de t na
turligvis fra skors teinen. Vog
ner og lokomotiver har inn
montert belysning. Drøm
men er å bygge ut ko ll ekti v
systemet i byen med trikke
linje, smiler Tore på sporet, 
kanskje plass til en liten gruve
jernbane også. 

- I le r nede kan jeg virke
lig få koble t av, de t er en fin
fin hobby for regnvæ rsdager 

og mørke vintermåneder. 
Tore fikk den fø rs te skinne
kretsen med ett lokomoti v og 
to vogner av sin bestefa r ti I ju l 
for mer enn 40 år siden. Og 
selv om Tore nå næ rmer seg 
midten av 50-å rene g leder 
han seg fortsa tt som en gut
tunge ti l hver eneste julaften. 
Da vet han at det som regel 
alltid vankeren e ller annen li
ten, hard pakke under jule
tree t til modellje rnbanen. 

Hvorfor kjøpe nytt når det 
gamle er tilpasningsdyktig? 
Tl !--S l: M A Rll I L\VI RS l 1\I) 

Fo 10: L ARS E/\.lc 11 

Telemark vegkontor har omorg<rnisert seg igjen. I for
bindelse llled Effektiviserings- og omstilli ngsprosjektet 
er det gjort endringer og tilpasninger i 1995-organisa
sjonen, med virkning fra I. a pr i I. Dette har med fort en 
del intern fl ytting for i't fo nye enheter mest mulig sa lll
lcl. I ler ser vi fl y ttemann Bjorn Beck, som demonstre
rer Telelllilrks-llletoden for tilpasning av kontormobler 
ti l nye rJmmebetingelscr. Metoden a nbefa les ikke brukt 
i forbindelse med bema nningsplan legging. 

Kor-i-dorpolitikk 

T EKST: M ARIT HÅ \/ERSTAD 

FOTO: J ARL HÅVERSTAD 

« . . for vårt budsjett 
er ikke fett, 
vi er på knea, for det er ikke lett 
å få Gustavsen og Søfteland i tale, 
pengebingen tømmes, og vi ser hva som skjer: 
Selv om våre veger er en ren skandale, 
vender de det døve øret til når vi ber». 

Dette, og andre vektige innlegg i kampen for økte veg
midler til Telemark, ble framført som ekstra dessert til 
deltakerne ved Vegdirektørens middag under vegsjef
møtet p å Voksenåsen i april. 

Bedriftskoret Telemark-swingen og Olav Bandoola 
Band stod for underholdningen, som også omfattet inn

slag om ugjorte oppgaver, ondsiru1et medieomtale, vi
sjoner og effektivisering. Telemarks-gjestene la ingen 
demper p å stemningen; tvert imot var det atskillige tegn 
som tydet på at problemstillingene var velkjente for pu
blikum. 

I tilpasningstider kan det skje at til og med 
Lennon/ McCartney-tekster tolkes med Vegvesen-vri: 

« Will you still need me, 
will you still feed me 
when I'm sixty-four?» 



Forslagsordningen: 

Pris for «Janne» 

Bent Sørensen har bidratt 
til at det nye utstyret er blitt 
tilpasset en veghøvel. 

Den nye metoden limebæ
rer at utleggli1gen av ban
kettmasse når går langt ras
kere eim tidligere, samtidig 
som hele jobben er blitt både 
enklere og sikrere å utføre. 

Premie for nye lapper 
Erik Bergan, godt assistert av Bent Sørensen, har utviklet en 
ny bankett-utlegger, en såkalt janne. For nyskapningen er de 
blitt belønnet av Forslagsnemda med henholdsvis 7 4 000 
kroner og 7 000 kroner. 

Også Borgine Nilsen fikk pre
mie for utarbeidelse av nye 
merkelapper for asfaltprøve
esker tmder tilstelningen på 
Solberg. 

kreative medarbeidere nå 
«kommer ut av skapet». - Jeg 
er helt sikker på at vi har 
mange medarbeidere med 
gode og kreative ideer blant 
oss. Det er viktig at disse 
brli1ger videre sine forslag på 
løsninger, tmderstreket han. 
Enten forslagene er omfat
tende eller kan synes å ha 
mindre betydning, er For
slagsnemda rette sted for kon
struktive ideer. Løm1som kan 
det også bli, noe vi har sett i 
dag, tmdersh·eket Grette. 

T EKST OG F OTO: WILLY BAKKEN 

Premiene ble overrakt av for
mannen i Forslagsnemda, 
Odd Grette, tmder en enkelt 
tilstelning på Solberg vegsta
sjon i mai. Samtidig ble også 
Borgine Nilsen tildelt premie 
for sitt forslag om m erkelap
per for asfaltprøver. 

Nyskapningen er egentlig 
ikke noe nytt fenomen i Sta
tens vegvesen. Tidligere er en 
tilsvarende anordning blitt 

benyttet bak på en lastebil 
under utlegging av masser på 
banketten . De1me metoden 
hadde sine klare svakheter, 
noe Erik Bergan nå har forbe
dret. Enkelt forklart har janna 
by ttet plass, fra bak på en las
tebil til foran på en veghøvel. 
På tilsvarende måte som ved 
asfaltutlegging, tipper en las
tebil masse opp i janna og 
veghøvelen skyver hele sta
sen foran seg samtidig som 
utleggingen pågår. 

Tidligere måtte alle asfalt
prøver bringes ilm på konto
ret for merking på esken. Bor
gine fant dette både tungvint 
og upraktisk. Derfor utarbei
det hun et merkesystem som 
består av to klebeetiketter og 
en kvitterli1gsdel. For de1me 
løsningen ble hw1 belønnet 
med 8.000 kroner. 

I samband med premieo
verrekkelsen undersh·eket 
formam1en i Forslagsnemda, 
Odd Grette, at det er viktig at 

Produksjon ble 
0 

«Arets oppfinneravdeling 2000» 
T EKST: JORUN SÆTRE 

Forslagsne1ru1da i Vestfold ga prisen 
«Årets oppfimleravdelingen 2000» 
til produksjonsavdelll1gen. Over
rekkelse av diplom og blomster ble 
foretatt ved en liten tilstelning på Ås 
vegstasjon fredag 11. mai. 

Samlet ble det for året 2000 ut
betalt 24.500 kr i premier. Antatt 
inntjening i forbindelse med for
slagene ble beregnet til 392.000 kr. 

Blomster og diplom til en stolt gjeng fra produksjons
avdelingen. F.v. To rmod Delesand, Roar Gartner, Lars 
Petter Rypdal, Harald Finnsjø, Tore Berntsen, Ka i Olav 
Larsen og Hans Eivind Oppsa l. (Foto: Ove Jensen). 

Av sju forslag som kom lim til 
Forslagsnemnda var hele fem fra 
produksjonsavdelingen. 

Forslagsnemnda består av Kjell 
Kval, Svein Arne Nordkvelle, Einar 
Lunde og Ove Jensen. De opp
fordrer alle i etaten til å være krea
tive og komme med forslag i 2001. 
Ta kontakt med sekretæren, Ove 
Jensen, tlf. 71647. 
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«Master» Ulf 
Overingeniør Ulf Rydningen i Statens vegvesen 
Buskerud har tatt mastereksamen ved Univer
sitetet i Linkøping i Sverige på en oppgave om 
tidsseriestudier av trafikkulykker i Buskerud i 
perioden 7 973-7 994. 

T EKST OG FOTO: KJELL W OLD 

20 måneder har han brukt på sin hoved
oppgave i trafikksikkerhet, 12 måneder i Sve
rige og å tte måneders etterarbeid i Drammen. 
Ulf var en av 14 heldige studenter blant 100 
søkere fra hele verden som kom inn på «mas
ter»-studiet i Linkøping. - Nå er målet å om
sette 21 års d etaljstudier av trafikkulykker i 
Buskerud i p raktisk TS-arbeid i hjemfylket, 
sier en entusiastisk ulykkesforsker. - Hovedkonklusjonen i 100-sidersrapporten 

er at dagens trafikksikkerhetsarbeid dreier seg 
for mye om detaljer, enkeltfaktor-forklaringer 
og forenklede før- og etterw1dersøkelser. TS
arbeidet har for lite av totalt overblikk, samti
dig virkende forklaringsfaktorer, korttids- og 
langtids trender, risikokompensasjon og for 
lite evaluering av effekter av TS-tiltak, sier 
overingeniøren ved trafikksikkerhetsseksjo
nen ved Buskerud vegkon tor. 

Ulf Rydningen var ferdigutdannet inge
niør fra NTH i 1980 og jobbet siden både i of
fen tlige og priva te virksomheter før han be
gynte ved Buskerud vegkontor i 1991. I sin 
mer enn 20 år lange yrkespraksis har han 
sped d på fagkompetansen med en rekke til
leggstudier i matematikk, statistikk, trafikk
sikkerhet og kollektivtrafikk blant annet. 

Overingeniør Ulf Rydningen med 
masteroppgave om trafikkulykker i 
Buskerud. 

BUSKERUD 
Nye medarbeidere 
Olav Burheim, it-seksjonen, 1. april 
Elisabeth Suzen, trafikksikkerhetsseksjonen, 22. mars 
Knut Aadne Johannessen, Nedre Buskerud trafikkdistrikt, 
1. mars 
Bodil Odberg, planseksjonen, 1. mars 
Kjersti Heggenhougen, areal- og transportplanseksjo
nen, 1. mars 
Jørgen Aardalsbakke, adm.sjefens stab. 19. februar 

Sluttet 
Anita Narverud, Kongsberg trafikkstasjon, 31. mars 
Ruth Siri Roneid, Drammen trafikkstasjon, 31. mars 
Stig Arve Nyen, vegseksjonen, 2B. februar 
Eirik Øvstedal, Oslofjordforbindelsen, 25. februar 
Einar Rønnes, planseksjonen, 16. februar 
Gunn Eva Jørgensen, planseksjonen, 31. januar 
Ole Fromreide, Oslofjordforbindelsen, 31. januar 
Heidi Berg, Oslofjordforbindelsen, 5. januar 

25 år i Statens vegvesen 
1. april: Harald Birger Laken, Hønefoss trafikkstasjon 
3. mai: Ole Karterud, Drammen produksjonsområde 
18. mai: Bodil Haukaråsen, serviceseksjonen (utb.) 
1. juni: Torbjørn Madsen, miljø- og kvalitetsseksjonen 
21 . juni: Jorun Ankersen, Drammen trafikkstasjon 
28. juni: Anne Britt Steinnes, fellestjenesten 

40 år i Statens vegvesen 
9. juni: Ole Johan Benth, Hønefoss trafikkstasjon 

50 år 
16. april: Syver Stensrud, verkstedproduksjon. 

28. mai: Svein Olav Thoreplass, produksjon, Drammen 

60 år 
9. mai: Leif Haugen, produksjon, Drammen 
4. juni: Elsa Grethe Østern, Drammen trafikkstasjon, 
19. juni: Arne Bråten, verkstedproduksjon 

Takk 
Tusen takk for gaver og oppmerksomhet i anledning min 
50-årsdag! 

Syver M. Stensrud 

Takk for oppmerksomheten i anledning min 60-års dag i 
januar. 

Kjell NygJrd 

Takk for oppmerksomheten i anledning min 60-årsdag! 
Solbjorg Lien 

Hjertelig takk for gaven jeg fikk fra mine arbeidskolleger 
i anledning min overgang til pensjonisttilværelsen. 

Torleif Tollefsen 

TELEMARK 
Nye medarbeidere 
Jørn Kristiansen, fagarbeider Anlegg sør, 1. mai 
Tor Eikland Lunde, fagarbeider Anlegg sor. 15. januar 
Annette Solheim, (midl.) Skien trafikkstasjon, 3. januar 
Frode Langen, fagarbeider verksted, 1. januar 

Sluttet 
Helena Eriksen (permisjon), 1. mars 
Gunnvor Bråten Berge, 13. mars 
Steinar Møll (permisjon), 1. april 
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50 år 
6. april:Kirsten Midtboen 
9. april: Birger Bergland 
12. april: Inger Larsen 
5. mai: Per Harald Hermansen 
14. mai: Kjell Steinar Sylte 
19. mai: Reidar Lia 
26. mai: Ingebjørg Kostveit 

60 år 
3. april: Signe Bergmann 
9. april: Åsmund Midtbø 

VESTFOLD 
50 år 
2. mai: Øyvind Gjerstad 
28. mai: Jon Jørgensen 
12. juni: Kåre Holtung 

60 år 
2. mai: Tore Foss 
24. mai: Ivar E. Wulff 

70 år 
8. mai: Berit Vereide 
27. mai: Bjarne Lie 
28. juni: John Christensen 

80 år 
29. juni: Johan Dehli 

Takk 
Hjertelig takk for oppmerksomheten til min 70-års dag. 

Hilsen Berit Vereide 

Hjertelig takk for oppmerksomheten på min 70-års dag. 
Hilsen Olav Thorsen 
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